
Svar på ledamoten Timo Auvinens och 26 andra ledamöters motion om att 
årligen ordna en självständighetsfest för lågstadieelever i en viss åldersgrupp i 
Vanda

KN/EL-H/IK/B-JL/RK/NL/UN/HO/LL/KW

Ledamoten Timo Auvinen och 26 andra ledamöter lämnade 14.11.2013 in följande motion i enlighet 
med fullmäktiges arbetsordning:

”Vi föreslår att Vanda stad inleder en traditon med att ordna en självständighetsfest för lågstadieelever
i en viss åldersgrupp varje år. Festen skulle vara avsedd för t.ex. alla fjärdeklassister i Vanda.

Vidare föreslår vi att Vanda stads tjänstemän på grund av det ekonomiska läget försöker hitta en 
organisation eller ett företag som understöder festarrangemangen ekonomiskt. Därutöver borde man 
hitta ett företag eller ett samfund som vill överlåta sina lokaler för festen.

Festen borde firas i självständighetsdagens anda med värdighet och därmed vara en högtidlig 
tillställning. Avsikten med festen skulle vara att lära barnen gott uppförande som festen förutsätter, 
bidra till att öka kunskapen om självständighetens betydelsefullhet, ge minnesvärda erfarenheter och 
erbjuda möjlighet att delta i festligheterna oavsett barnens bakgrund.”

Stadsfullmäktige 14.11.2013 § 6
Beslut:
Stadsfullmäktige beslutade att ta upp ärendet till behandling och sända det till stadsstyrelsen för 
beredning.
_____

Bildningsväsendet ger följande svar på motionen:

Resultatområdet för resultatområdet för den grundläggande utbildningen, det svenskspråkiga 
resultatområdet och representanter för kulturservicen har utrett möjligheterna att ordna en 
självständighetsfest och vilka kostnader detta skulle medföra. I Vanda finns det inte ett enda självklart 
ställe där man kan ordna stora fester och därför har man bestämt sig för att bereda ett förslag med två
olika alternativ. I båda alternativen är programmet två timmar långt och festprogrammet ser ut såhär: 
stadsdirektörens/biträdande stadsdirektörens handskakning, musik under handskakningsceremonin, 
välkomsttal, servering och program som innehåller danser som man övat i skolorna (Mignon, Cicapo, 
Bjällerklang, Jiffy Mixer, Rock, Slängschottis och Fågeldansen) samt presentation av elevarbeten i 
galleriet. 

Alternativ 1

Festplats: Energia Areena
Hyra för lokalen: 0 €
Garderob: 1500€ (ansvariga: klasskommittén/föräldraföreningen)
Servering: Energia Areenas reataurang (ensamrätt till servering): saft, karelsk pirog, 

efterrätt
Serveringskostnader 4,20 €/person, 2600 elever x 4,20 = 10 920 €
Transport: Skolorna nära Energia Areena promenerar, de övriga skolorna transporteras 

med buss
Transportkostnader: cirka 170 €/buss, 50 barn/buss kräver 52 bussar, 52 x 170 € = 8840 €
Musik: Musikinstitutet, Vaskivuoren lukio, skolornas elever
Kostnader i anslutning till
musiken: 5000 €, (övning av musiken samt framträdande, konferencier, ljudplanering, 

transport av instrument och anläggningar)
Galleri: elevarbeten
Kostnader i anslutning till
hängningen i galleriet 
samt transporter 500 €



Byggandet av en estrad, ljusplanering, ljudåtergivning, lokalens dekoration och andra arrangemang 
(intäckning av golv) medför sannolikt ännu tilläggskostnader.

Alternativ 2

Festplats: tre av stadens skolor eller idrottshallar
Hyra för lokalen: 0 €
Garderob: 1500€ (ansvariga: klasskommittén/föräldraföreningen)
Servering: Vantti: saft, ostgiffel, morotsbakelse, grönsaksdipp: med två sorters 

grönsaker
Serveringskostnader 4,50€ (med kärl), 2600 elever x 4,50 = 11 700€
Transport: skolorna nära festplatsen promenerar, de övriga skolorna transporteras med 

buss
Transportkostnader: cirka 170 €/buss, 50 barn/buss kräver 46 bussar, 46 x 170 € = 7820 €
Musik: skolans elever
Kostnader i anslutning till 
musiken: 2 000 €/skola= 6000 € (övning av musiken samt framträdande, 

konferencier, ljudplanering, transport av instrument och anläggningar)
Galleri: elevarbeten
Kostnader i anslutning till
hängningen i galleriet 
samt transporter: 
musiken: 500 €

Vaskivuoren lukio kan ordna musik bara till ett ställe, musikinstitutet till högst två ställen, om det är 
fråga om en fest som hålls samtidigt. För Vaskivuoren lukio och Vanda musikinstitut passar det aldrig 
att tillställningen ordnas vardagen före självständighetsdagen. 

Båda sätten att arrangera tillställningen kostar uppskattningsvis omkring 26 000–30 000 euro. I detta 
skede har Energia Areena, som ställer en lokal till förfogande utan betalning, lovat ställa upp som 
sponsor. Man har inte försökt skaffa några andra sponsorer i detta skede av beredningen. Att inleda 
och fortsätta med en årligen återkommande tradition endast med sponsorfinansiering torde ändå vara 
mycket osäkert. Risken finns för att festen under något år inte kan ordnas på grund av otillräcklig 
finansiering.  

Självständigheten är en viktig och värdefull sak och det är på sin plats att den firas. Om man kommer 
fram till att ordna en fest på stadsnivå, skulle det vara viktigt att det reserveras tillräckligt med anslag 
i stadens budget för att festen ska kunna ordnas varje år och att man lyckas skapa förhållanden av en 
sådan hög klass som överensstämmer med festens värdighet. Om man skulle komma fram till en 
annorlunda lösning, torde det vara på sin plats att konstatera att de flesta skolor firar 
självständighetsfester. I programmet på skolornas egna fester kunde det läggas till, t.ex. sådana 
element som presenteras i alternativen, som dans. Serveringen i skolorna kunde också vara mera 
festlig än den vanliga vardagslunchen.  

I samband med påverkardagen våren 2013 önskade eleverna samarbete mellan skolorna samt 
gemensamma idrottsevenemang. I Myrbackaområdet nappade man på detta önskemål och i maj hölls 
en lokal stafettkarneval i samarbete med idrottsservicen och föreningarna.  Utgående från de goda 
erfarenheter som man fått beslutade ledningsgruppen för den grundläggande utbildningen att det 
under läsåret 2014–2015 ordnas lokala stafettkarnevaler i alla områden (3), i vilka samtliga elever i 
klasserna 5–6 i Vanda deltar. Utgående från de erfarenheter man får, fattas beslut om hur man 
kommer att göra i fortsättningen. De svenskspråkiga skolorna i Vanda har redan i cirka tio års tid turvis
ordnat gemensamma stafettkarnevaler på kommunnivå och dessa kommer att ordnas även i 
fortsättningen.  

Stadskansliet konstaterar att man åtminstone nu, av ekonomiska skäl, beslutar att inte inleda en ny 
tradition i anslutning till självständighetsdagen. Skolorna uppmuntras ändå att öka det lokala 
samarbetet och ordna självständighetsfester i de enskilda skolorna. 

Stadsstyrelsen 7.4.2014 § 15



Stadsdirektörens förslag:
Stadsstyrelsen beslutar att 
a) ge ledamoten Timo Auvinens och flera andra ledamöter som undertecknat motionen 

stadsstyrelsens och svar i enlighet med förslaget från bildningsväsendet och 
stadskansliet, och

b) föreslå för stadsfullmäktige att stadsstyrelsens svar antecknas för kännedom.
Beslut:
Stadsstyrelsen beslutade enhälligt på förslag av stadsstyrelsens II vice ordförande Jaakko Niinistö att 
bordlägga ärendet till stadsstyrelsens nästa sammanträde.
_____

Stadsstyrelsen 28.4.2014 § 9 

Stadsdirektörens förslag:
Stadsstyrelsen beslutar att 
a) ge ledamoten Timo Auvinens och flera andra ledamöter som undertecknat motionen 

stadsstyrelsens svar i enlighet med förslaget från bildningsväsendet och stadskansliet, 
och

b) föreslå för stadsfullmäktige att stadsstyrelsens svar antecknas för kännedom.
Behandling:
Utgående från den diskussion som fördes vid sammanträdet kompletterade stadsdirektören sitt förslag 
enligt följande:
Stadsstyrelsen beslutar att
a) ge ledamoten Timo Auvinens och flera andra ledamöter som undertecknat motionen 

stadsstyrelsens och svar i enlighet med förslaget från bildningsväsendet och 
stadskansliet,

b) föreslå för stadsfullmäktige att stadsstyrelsens svar antecknas för kännedom, och
c) uppmuntra skolorna att öka det lokala samarbetet och ordna självständighetsfester i de 

enskilda skolorna.
Beslut:
Det kompletterade förslaget godkändes.

Vidare antecknades att sannfinländarnas stadsstyrelsegrupp lämnade in följande uttalande till 
protokollet, som understöddes av de grönas stadsstyrelsegrupp:
”Vi förstår mycket väl Vanda stads ekonomiska läge, som gör det svårt att årligen ordna en 
självständighetsfest i enlighet med motionsförslaget. I motionen föreslås ändå att man ska söka 
sponsorstöd. I motionssvaret nämns att man i detta skede av beredningen inte försökt skaffa 
sponsorstöd av någon annan än Vanda Energi. Vi anser att staden bör överväga att begära 
sponsorstöd också av andra betydande företag i Vanda, för att en gemensam självständighetsfest för 
alla fjärdeklassister i Vanda ska kunna ordnas.”
____

Stadsfullmäktige 12.5.2014 § 13

Stadsstyrelsens förslag: 
Stadsfullmäktige beslutar anteckna stadsstyrelsens svar för kännedom.
Behandling:
Ledamoten Timo Auvinen föreslog att ärendet återremitteras för ny beredning. Auvinens för-slag 
understöddes av ledamöterna Anniina Kostilainen och Mika Niikko.

Ordföranden konstaterade att man måste hålla omröstning om saken och föreslog följande 
omröstningsförfarande: de som understöder stadsstyrelsens förslag röstar ja, medan de som 
understöder ledamot Auvinens förslag röstar nej. Omröstningsförslaget godkändes.

Ordföranden konstaterade att omröstningen hålls genom handuppräckning. I omröstningen gavs 38 
ja-röster, 20 nej-röster och 2 ledamöter röstade blankt, varvid förslaget om återremittering 
förkastades.
Beslut:
Stadsstyrelsens förslag godkändes.



Vidare antecknades att ledamoten Timo Auvinen lämnade in följande protokollsuttalande, som 
ledamöterna Anniina Kostilainen och Sirpa Kauppinen samt Sannfinländarnas fullmäktigegrupp 
instämde i:

”I bildningsväsendets svar på motionen konstateras att man i detta skede av beredningen inte försökt 
skaffa sponsorstöd av någon annan än Vanda Energi. Jag anser ett dylikt agerande från 
tjänsteinnehavarnas sida vara obegripligt, när det i motionen, som undertecknats av 27 ledamöter, 
uttryckligen begärdes att det ska sökas sponsorstöd från företag. Jag anser att man borde ha svarat på
begäran i denna anspråkslösa motion. I svaret på motionen har man inte gått till väga på det sätt som 
förutsätts i motionen.”

Anvisningar för sökande av ändring: 4.1 Besvärsförbud

Närmare information:
Ilkka Kalo, direktör för den grundläggande utbildningen, tfn 09 839 22060
Berndt – Johan Lindström, direktör för det svenskspråkiga resultatområdet, tfn 09 839 22859
Reeli Karimäki, barnkulturchef, tfn 09 839 28701
Niina Lång, planerare inom utbildningsväsendet, tfn 09 839 23058
Ulla Nurmi, planerare inom utbildningsväsendet, tfn 09 839 24299
(e-post: fornamn.efternamn@vantaa.fi)


